

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

NEWSLETTER

06 | August 2026

Folgen Sie uns auf [LinkedIn](#)!

Follow us on [LinkedIn](#)!

AKTUELLES

NEWS

GRS-Workshop-Reihe

»Data Science with R« Oktober – November 2026

Im Wintersemester 2026/2027 startet die GRS mit der neuen Veranstaltungsreihe »Data Science with R«. Wir bieten die englischsprachigen Online-Workshops wieder gemeinsam mit unserem Partner eoda GmbH an.

Zertifikat »Data Science with R«

Wenn Sie an allen Kursen teilgenommen haben, erhalten Sie ein Zertifikat von der eoda GmbH. Bei zukünftigen Bewerbungen ist das Zertifikat sicherlich ein Pluspunkt, da Kompetenzen in Data Science auf dem Arbeitsmarkt in vielen Bereichen sehr gefragt sind.

Wir bieten folgende Online-Workshops an:

- Introduction to Data Science with R (6–7 October 2026)
- Deep Dive – Regression Analysis in R (13 October 2026)
- Introduction to Machine Learning with R (23 October 2026)
- Deep Dive – Machine Learning with R (29 October 2026)

GRS Workshop Series

»Data Science with R« October – November 2026

In the winter semester of 2026/2027, GRS offers a new series of online workshops on »Data Science with R«. We will once again be offering these courses in English in collaboration with our partner eoda GmbH.

Certificate »Data Science with R«

Upon completing all courses in the series, you will be eligible to receive a certificate from eoda GmbH. This certificate will certainly be an asset for future job applications, as expertise in Data Science is currently in high demand across many sectors of the labour market.

We offer the following online workshops:

- Introduction to Data Science with R (6–7 October 2026)
- Deep Dive – Regression Analysis in R (13 October 2026)
- Introduction to Machine Learning with R (23 October 2026)
- Deep Dive – Machine Learning with R (29 October 2026)
- Data Science with R – Research Lab (17–18 November 2026)

▪ Data Science with R – Research Lab (17–18 November 2026) Weitere Informationen zu Kursinhalten und zur Anmeldung finden Sie auf unserer Webseite.	More details about the course descriptions and registration are available on our website.
Weiteres Kursangebot der GRS Online-Workshops zu Grundlagen der KI und LaTeX im Wintersemester 2026/2027 In diesen Online-Workshops erhalten Promovierende und Postdocs der BTU eine Einführung in die Nutzung von LaTeX für wissenschaftliche Publikationen sowie in die Grundlagen von KI: ▪ Introduction to LaTeX (10 November 2026) ▪ Understanding the Basics of Artificial Intelligence (19 November 2026) Weitere Informationen zu Kursinhalten und zur Anmeldung finden Sie auf unserer Webseite.	Additional GRS Courses Online Workshops on Understanding AI and LaTeX in the Winter Semester 2026/2027 In these online workshops, PhD students and postdocs at BTU receive an introduction to using LaTeX for academic publications and to the basics of AI: ▪ Introduction to LaTeX (10 November 2026) ▪ Understanding the Basics of Artificial Intelligence (19 November 2026) More details about the course descriptions and registration are available on our website.
Förderung GRS Mobilitätszuschüsse 2026 Für Tagungsteilnahmen und Kurzforschungsaufenthalte in 2026 können Sie noch bis zum 28. September 2026 einen GRS-Mobilitätszuschuss beantragen. Weitere Informationen zur Antragstellung finden Sie auf unserer Webseite.	Funding GRS Mobility Grants 2026 For your conference participation or research stay abroad in 2026, you can still apply for a GRS mobility grant until 28 September 2026. For more information about the application procedures, please visit our website.
Career Talk (online) Wege zur Tenure-Track-Professur: Internationale Perspektiven, Herausforderungen und Chancen 24. September 2026, 12:00 – 13:30 Uhr Dies ist eine Veranstaltung der Potsdam Graduate School (PoGS), auf die wir gerne aufmerksam machen möchten. Die	Career Talk (online) Pathways to a Tenure-Track Professorship: International Perspectives, Challenges, and Opportunities 24 September 2026, 12:00 pm – 01:30 pm We would like to draw your attention to this event, which is organised by the Potsdam Graduate School (PoGS). As part of this year's

Veranstaltung findet im Rahmen der diesjährigen »Postdoc Appreciation Week« auf Englisch statt.

Inhalt:

Wie gelingt der Weg zur Tenure-Track-Professur in Deutschland? Darüber diskutieren die beiden Tenure-Track-Professorinnen Prof. Dr. Myfanwy Evans und Prof. Dr. Outi Tuomainen. Ausgehend von ihren persönlichen Erfahrungen an der Universität Potsdam werden sie die Chancen und Herausforderungen des Tenure-Track-Systems beleuchten – insbesondere aus internationaler Perspektive.

Der Career Talk vermittelt Postdocs ein realistisches Bild der Anforderungen und Voraussetzungen für eine erfolgreiche Bewerbung auf eine Tenure-Track-Position. Darüber hinaus werden wichtige Karriereentscheidungen, mögliche Hürden sowie praktische Aspekte der Orientierung und Karriereentwicklung im deutschen Hochschulsystem diskutiert.

Anmeldung:

Melden Sie sich einfach über die [Webseite](#) der PoGS an.

»Postdoc Appreciation Week«, the event will be held in English.

Content:

What does it take to successfully pursue a tenure-track professorship in Germany? Two tenure-track professors, Prof. Dr. Myfanwy Evans and Prof. Dr. Outi Tuomainen, will discuss this topic. Drawing on their personal experiences at the University of Potsdam, they will shed light on the opportunities and challenges of the tenure-track system - particularly from an international perspective.

This Career Talk provides postdocs with a realistic picture of the requirements and prerequisites for a successful application for a tenure-track position. In addition, important career decisions, potential hurdles, and practical aspects of orientation and career development within the German higher education system will be discussed.

Registration:

You can register via the PoGS [website](#).

IMPRESSUM

Herausgeber:

BTU Cottbus Senftenberg
Platz der Deutschen Einheit 1
03046 Cottbus

Für den Inhalt verantwortlich:

Robert Rode
Graduate Research School
T +49 (0)355 69 3479
E robert.rode@b-tu.de

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: www.b-tu.de/datenschutz

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).

For more information about our data-protection policy please refer to our website: www.b-tu.de/en/privacy-policy